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Avrupa Birliği euro para biriminin 20. yıldönümünü kutlarken Euronews Eurogroup Başkanı Mario 
Centeno ile Strasbourg'da bir araya geldi. Euro Bölgesi Maliye Bakanları Grup Başkanı Centeno ile 
bölge ekonomisini, Avrupa seçimlerini ve Brexit'e gebe 2019 yılı beklentilerini konuştuk.

Sasha Vakulina, Euronews Ekonomi Editörü: Eurogrup Başkanı Mario Centeno Euronews 
ekranlarında bize katılıyor. Sayın Centeno, Eurogrup başkanlığı görevine 1 yıl önce geldiniz. Sizin 
açınızdan bu yıl içinde en etkileyici şey neydi?

Mario Centeno, Eurogroup Başkanı: Önümüzde iki önemli görev vardı. Euro reformu için aralık 
ayında düzenlenen zirvede görüşülmek üzere bir anlaşma sunmamız gerekiyordu. Bu benim için 
kriz dönemleri hariç en etkileyici reform dönemi oldu. Tabi bir de Yunanistan'ın 3. Kurtarma 
Programı'nın sona ermesi var. Programın sona erdiği 20 Ağustos günü euro bölgesi için oldukça 
önemli bir tarih. Eylül ayında yapılan toplantı uzun süre sonra kurtarma programının olmadığı bir 
programdı.

Sasha Vakulina, Euronews Ekonomi Editörü: Bu kadar yıl sonra Yunanistan'ın Kurtarma 
Programından çıkması ne anlama geliyor?

Mario Centeno, Eurogroup Başkanı: Kurtarma programının sonlanması herkes için çok önemliydi, 
ama özellikle Yunanlılar için. 8 yılda 3 kurtarma programı, pek çok reform, oldukça ağır kemer 
sıkma politikaları... Hepimiz bu çabaların karşılığını sosyal dayanışma ve büyüme açısından almayı 
bekliyorduk. Hala yapılacak çok iş var fakat Yunanistan en sonunda kendi sorunlarıyla tek başına 
ilgilenmeye başladı. Artık kurtarma programları yok ve bu çok önemli.

Sasha Vakulina, Euronews Ekonomi Editörü: Dediğimiz gibi Yunanistan kurtarma paketinden çıkan 
son ülke oldu. Peki şimdiki durum nedir? Hala toparlanma aşamasındalar mı yoksa dinamik bir 
büyümeden söz edebilir miyiz?

Mario Centeno, Eurogroup Başkanı: Büyüme 2017'de pik yaptı, bu tüm üye ülkeler için oldukça 
çarpıcı bir büyüme dönemiydi. Birlik ülkeleri bu dönemde yaklaşık yüzde 1,5'luk büyüme gösterdi. 
2018'de ufak bir hız kesilmesi yaşadık, bazı riskler, ortaya çıkan bir takım belirsizlikler... Bu 
ekonomide son derece olağan bir durum, panik yapmaya gerek yok. Euro bölgesiyle ilgili bugün iyi 
olan şey şu: Dalgalanmalarla başetmek için olabilecek en iyi göstergelere sahibiz. Bütçe tüm Euro 
bölgesinde neredeyse dengelenmiş durumda. Bölgede Gayri Safi Milli Hasıla'nın yüzde üçüne 
tekabül eden önemli tasarruflar yapıyoruz. Önemli koordinasyon mekanizmalarını yürürlüğe 



koyduk. Bunların hepsi ilerideki dönemlerde karşılaşabileceğimiz dalgalanmaları kontrol altına 
almak adına güzel gelişmeler. Bir kez daha tekrar etmem gerekirse; 2017 yılındaki etkileyici 
büyümenin ardından 2018'te bir hız kesme dönemi yaşadık. Ama yine de, yatırım oranı, 2018'e ait 
son yatırım derecesi rakamları, yatırım derecesinin arttığını ve aslına bakarsanız kriz öncesi 
dönemlerden daha yüksek olduğunu gösteriyor.

Sasha Vakulina, Euronews Ekonomi Editörü: Euro bölgesi için büyük bir öneme sahip 2019 yılına 
baktığımızda, Brexit'in ne kadar ciddi bir etkisi olabilir?

Mario Centeno, Eurogroup Başkanı: Brexit yapısal bir düzenleme. Temsilcilerin, iktisadi aktörlerin, 
ailelerin ve firmaların bu sürece uyum sağlamak için zamana ihtiyacı var. Brexit'in etkileri ülkeden 
ülkeye değişebilir; İrlanda ve Hollanda elbette sorunun merkezinde bulunuyor. Nihayetinde tüm 
euro bölgesi devletlerinin bu değişikliklere alışması gerecek, ama özellikle İngiltere'nin.

Sasha Vakulina, Euronews Ekonomi Editörü: Ticari gerilimlerin neden olduğu risklerden 
bahsetmeme müsade edin. Bu riskler ekonomi için ne kadar önemli?

Mario Centeno, Eurogroup Başkanı: 6 ay önce ticari gerilimler bugüne kıyasla çok daha fazla 
konuşuluyordu. Neyse ki politika yapıcılar bir araya gelmeyi başardı, yaz sezonu boyunca pek çok 
önemli toplantı yapıldı. Bu sayede bugün ticari gerilimler kayda değer bir azalma gösterdi. 
Bugünkü iyimser atmosferin nedeni işte bu. Eğer siyasi sorunlarla, hareket planımızın 
vatandaşlarımıza yöneltilmesi gerektiğini aklımızda tutarak uğraşırsak, karmaşık sorulara verilecek 
doğru cevapları bulabiliriz. Her daim son derece karmaşık durumlara basit cevaplar bulmaya 
çalışmaktan çekinmeliyiz. Çünkü bu kurumlarımızın, kanunlarımızın kapsamında olmayan bazı 
hareketleri beraberinde getirebilir. Bu durumdan kesinlikle kaçınmalıyız. 2019 yılı aynı zamanda 
siyasi döngü yılı. Seçimlerle birlikte hem Avrupa Parlamentosu hem de Avrupa Komisyonu 
yenilenecek.

Sasha Vakulina, Euronews Ekonomi Editörü: Seçimler sonrasında euro bölgesi ülkelerinin ciddi 
değişiklere maruz kalacaklarını düşünüyor musunuz?

Mario Centeno, Eurogroup Başkanı: Biliyorsunuz, ben büyük çarklardan, büyük değişimlerden yana 
değilim. Adım adım ilerlememiz gerektiğine inanıyorum. Vatandaşları sürece dahil etmenin, reform 
sürecine herkesin katkı sağladığından emin olmanın tek yolu bu. Size karşı tamamen dürüst 
olacağım, ben seçimlerin çok büyük değişimler getireceğini düşünmüyorum. Kurum ve kuruluşlar 
olgunlaştıkça kuvvetler ayrılığı ve istikrar mutabakatı da güçlenir. Bizim bugün ihtiyacımız olan şey 
de tam olarak bu. Yani evet, bu yıl bir değişim yılı olacak, şu anda içinde bulunduğumuz sürecin bir 
devamı niteliğinde bir değişim yılı.

Sasha Vakulina, Euronews Ekonomi Editörü: Mayıs ayında düzenlenecek seçimler yaklaşırken artan 
şüpheciliğin ekonomik büyümeye etki ettiğini düşünüyor musunuz?

Mario Centeno, Eurogroup Başkanı: Bu oldukça çelişkili bir durum. Çünkü Avrupa Birliği 
vatandaşlarının verdiği destek açısından euro para birimi bugün altın günlerini yaşıyor. Yani evet, 
bir takım endişeler var. Fakat bu Avrupa Birliği'nin sonu geldi anlamına gelmiyor. Aslında bildiğiniz 
gibi pek çok kişi euro'nun tüm bu krizlerden çıkamayacağını düşünüyordu. Siyasi taahhüt euro'yu 
ve euro bölgesini daha güçlü kılmamızı sağladı. Böyle bir riskin söz konusu olduğunu 
düşünmüyorum, ama kurumlarımızın işleyiş biçimiyle ilgili devrim yaratacak değişiklikler olacağını 
da sanmıyorum. Ve bana kalırsa bu şekilde olmalı.



Sasha Vakulina, Euronews Ekonomi Editörü: Mario Centeno, röportaj için teşekkürler

Mario Centeno, Eurogroup Başkanı: Davetiniz için teşekkürler Sasha.
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